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مسیر تربیت نسل آینده
ما نبايد قناعت به اين بكنيم كه در عصر خودمان جمهورى اسلامى محقق شده 

است. ما براى عصرهاى بعد بايد حالا فكر بكنيم. يعنى ما همان طورى كه خودمان 

مقاصدى داريم و روى آن مقاصد اين نهضت را كرديم، اعقاب ما هم همان مقاصد را 

دارند؛ و آنها هم احتياج دارند به اينكه اجتماع داشته باشند، بينش داشته باشند، كه 

بتوانند اين چيزى را كه شماها به دست آورديد آنها نگهدارى كنند. و آن قضيه تربيت 

و تعليم است كه تربيت و تعليم بايد طورى باشد كه مسيرش مسير همين نهضت باشد.
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نگاهیبهدیروزنامههایزنجیرهای

بزک FATF به شیوه برجام؛ 
زود عضو نشویم ضرر می کنیم!
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سرویس سیاسی-
حجت الله صیدي مدیرعامل بانک صادرات در گفت و گو با روزنامه زنجیره ای شــرق به شــیوه آنچه که 

زنجیره ای ها و مدعیان اصلاحات در باره برجام عمل کردند خواستار پیوستن سریع ایران به FATF شد!
»روزنامه شرق« در ابتدای گزارش خود نوشته است : » مدیرعامل بانک صادرات که با »شرق« گفت وگو 

مي کرد، بیش از بسته شدن سوییفت، نگران نپیوستن ایران به FATF است.«
حجت الله صیدي مدیرعامل بانک صادرات گفته است: » همه کشورها سطحي از محرمانگي اطلاعات را 
دارند که در نظام بین الملل هم پذیرفته شده است و مغایرتي با توصیه هاي FATF ندارد. من با شجاعت 
مي گویم افرادي که با پیوســتن به FATF مخالف هســتند؛ یا آن را کامل نخوانده اند یا به آن عملیاتي و 

کارشناسي نگاه نکرده اند یا هدف دیگري را دنبال مي کنند.« 
مدیرعامل بانک صادرات افزوده اســت : »به نظر من در شــرایط کنوني پیوستن به FATF ضروري تر 

از گذشته است. وقتي تحریم هاي آمریکایي حاکم شده، باید براي عضویت در آن شتاب داشته باشیم.«
شیوه ای که روزنامه های زنجیره ای و مدیران دولتی امروز برای تطهیر کنوانسیون های بین المللی و... در 
پیش گرفته اند همان روشی است که در باره برجام عملی ساخته بودند، آنان برای اینکه برجام در مجلس 
به خوبی بررسی نشود و ضررهای آن برای مصالح ملی کشور کشف و جلوی آن گرفته نشود مدعی بودند 
بدون برجام ایران هر روز هزار میلیارد تومان متضرر می شود بی آنکه بگویند امروز و با گذشت نزدیک به دو 
و نیم ســال از اجرایی شدن برجام تکلیف بیش از 900 هزار میلیارد تومانی که ایران از طریق برجام سود 

کرده است چه شده و این مبلغ هنگفت کجاها هزینه شده است.
ماجرای FATF نیز همین است، مدیرعامل بانک صادرات با همین شیوه در باره FATF استدلال می کند 
که هر روز که می گذرد بیشتر ضرر می کنیم و بایستی هرچه سریع تر به آن بپیوندیم و مشخص نیست که 

یک شیوه چند بار بایستی آزموده شود تا عده ای متوجه خیانت بار بودن آن بشوند؟!
تکرار یک دروغ قدیمی ؛ برجام تصمیم نظام بود!

روزنامه آرمان در مطلبی نوشت: »برجام تصمیمی بود که »نظام« گرفت و آنچه که اتفاق افتاد با همه 
ضعف ها و کاستی هایش، در مجموع مثبت بود.«

در سال 92 و با آغاز به کار دولت یازدهم، رهبر معظم انقلاب اسلامی با وجود یقین به سرانجام مذاکره با 
شیطان بزرگ و هم پیمانانش، به واسطه ایده دولت - که راه حل مشکلات را در مذاکره با آمریکا و هم پیمانان 
این کشور می دید - و با هدف بالابردن ظرفیت فکری ملت، مجال مذاکره و توافق را برای دولت فراهم کردند، 
همچنان که بیشترین حمایت را از تیم مذاکره کننده - با وجود بی اعتمادی مطلق به آمریکا - انجام دادند.

رهبــر معظــم انقلاب در مهرماه 94 نامه ای را خطاب به رئیس  جمهور و تیم مذاکره کننده هســته ای 
در دولت یازدهم نوشــتند و شــروط 9گانه ای را در اجرای برجام متذکر شدند، شروطی حیاتی و مهم که 
راه ادعاهای بعدی و وادادگی ها به  بهانه موافقت ایشــان را ســد می کند. در بخشی از این نامه تأکید شد: 
»محصول مذاکرات که در قالب برجام شــکل گرفته است دچار نقاط ابهام و ضعف های ساختاری و موارد 
متعددی است که در صورت فقدان مراقبت دقیق و لحظه به لحظه،  می تواند به خسارت های بزرگی برای 

حال و آینده  کشور منتهی شود.«
در ادامه دولت موظف شــد تا شــروط 9گانه رهبر معظم انقلاب، 10 شرط شورای عالی امنیت ملی و 

9شرط مجلس شورای اسلامی را در اجرای برجام رعایت کند.
روحانی شهریور 93 در چهارمین نشست خبری خود گفت: »دولت و رئیس  جمهور مسئول مذاکرات 

است و امروز هم گفتم که من مسئولیت تمام کارها را برعهده می گیرم.«
محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه نیز آذر 92 گفته بود: »رهبری چارچوب کلی را تعیین می کنند و 
مسئولیت مذاکره با من است، ایشان صحبت کردند و بزرگواری شان نسبت به من را مطرح کردند، من نیز 

قدردان این بزرگواری هستم... ما باید خرج نظام و رهبری شویم نه اینکه رهبری خرج ما و نظام شود.«
اما متأســفانه دولت در اجرای شروط ابلاغی مرتکب قصور و تقصیرهای فراوان شد. نکته تأسف برانگیز 
اینکه پس از شکســت واضح و روشــن راهبرد دولت در »حل مشکلات کشــور و ایجاد رونق اقتصادی از 
طریق مذاکرات هســته ای«، دولتمردان به جای عذرخواهی و تغییر ریل مدیریت اجرایی کشور و توجه به 
ظرفیت های عظیم داخلی، در اقدامی غیرحرفه ای و غیراخلاقی، به رفع مسئولیت از خود پرداخته مدعی 
شــدند که »تمامی جزئیات مذاکرات تحت نظر رهبری انجام شــده اســت«! و »برجام تصمیم نظام بود و 

دولت فقط مجری بود«! و...
عدم اختصاص ارز دولتی به واردات مواد اولیه پوشک علت گرانی این کالا است

روزنامه ایران دیروز در گزارشی علت کمبود و گرانی پوشک بچه را عدم اختصاص ارز دولتی به واردات 
مواد اولیه این محصول دانست. در این گزارش آمده است: »داستان پوشک بچه از فیلمی در فضای مجازی 
شروع شد. پدری که می خواست برای فرزند خود پوشک بچه بخرد اما با دو اتفاق تلخ مواجه شد، اول از همه 
نایاب شدن پوشک بود و دیگری افزایش چند برابری قیمت ها که شرایط خرید را برای تمام خانواده هایی 

که پوشک بچه می خرند، بسیار سخت می کند.«
ارگان دولت همچنین نوشــت: »این موضوع از کجا شــروع شد قطعاً مانند خیلی از کالاها به گمرک 
می رسیم. صاحبان مواد اولیه پوشک بچه و دستمال کاغذی که بعد از ترخیص کالا باید پول کالای خود را 
پرداخت کنند، بیش از یک ماه معطل ماندند تا دولت تکلیف ارز آنها را مشخص کند. این صنعت مانند سایر 
صنایع به دنبال ارز دولتی بود تا قیمت محصولاتش افزایش پیدا نکند اما چند روز پیش به آنها اعلام شد 
که مشمول ارز دولتی نیستند و باید سراغ ارز بازار آزاد بروند. بدین جهت اواخر هفته پیش تولیدکنندگان 

کالاهای خود را با ارز آزاد ترخیص کردند.«
ایران از قول رئیس  انجمن صنایع سلولزی نیز نوشت: »از 8 روز دیگر بازار با کمبود محصولات سلولزی 
چون پوشک بچه، دستمال کاغذی و.... روبه رو نیست اما به خاطر آنکه واردات مواد اولیه این صنعت با ارز 
آزاد است مجبور به افزایش 2 تا 2.5 برابری قیمت محصولات شدیم و البته این احتمال وجود دارد که با 
افزایش نرخ ارز مجدداً قیمت محصولات سلولزی گران شود.« وی با بیان اینکه خمیر پالپ ماده اولیه تولید 
پوشک بچه به خاطر مشخص نبودن پرداخت ارز دولتی و آزاد در گمرک ماند)به مدت یک ماه( و کارخانجات 
با کمبود ماده اولیه روبه رو شدند، گفته است: »با مشخص شدن اینکه تولیدکنندگان صنایع سلولزی باید ارز 

آزاد دریافت کنند، ترخیص مواد اولیه صورت گرفت و اکنون کارخانجات تولید را شروع کردند.«
مسئولیت وضعیت فعلي متوجه روحاني است

روزنامه زنجیره ای شرق در گزارشی نوشت : » دولت از وضعیت دلار سود مي برد؟ دولت مي تواند جلوي 
انفجار قیمت را بگیرد؟ یا اراده اي خارج از توان دولت اجازه اصلاح امور را نمي دهد؟ این ها مهم ترین پرسش هاي 
افکار عمومي در شرایط حاضر اقتصاد تورمي ایران است. قیمت دلار بي محابا پیش مي رود و خود را به مرز 
14 هزار تومان رسانده و سکه رکورد چهار میلیون  و 600 هزار تومان را شکسته است. اعدادي عجیب که 

اگر همین چند ماه پیش به آن فکر مي کردیم، به نظر بسیار بعید و فاجعه آمیز مي رسید«
شرق در ادامه به نقل از سعید لیلاز اقتصاددانی که سال گذشته و در جریان انتخابات بیشترین حمایت ها 
را از رئیس جمهور و دولت کرده بود نوشت: »من از درون ایران به شما اطمینان مي دهم که اگر آقاي روحاني 
بخواهد، ما قادر به ایستادگي مؤثر در برابر تحریم هاي آمریکا هستیم. اگر نیستیم، به این معني است که 

عمدتا نمي خواهند؛ نه اینکه نمي توانند یا نمي شود«.
این تحلیلگر مسائل اقتصادي گفت: »من پشت پرده را نمي دانم؛ ولي اختیاراتي که مقام معظم رهبري 
به روحاني و سران سه قوه داده، اگر به چوب داده بود تا الان کاري کرده بودند؛ اما ناشایست ترین مرداني 
که ممکن بود در 250 سال گذشته در آمریکا سر کار بیایند، الان روي کار آمده  اند و دارند اقتصاد ، مسئولان 
و دولتمردان ایران را روي انگشت مي چرخانند و ما را مسخره مي کنند. مسئولیت این را من اساسا متوجه 

آقاي روحاني مي دانم«.
گفتنی است افرادی که تا دیروز از دولت حمایت می کردند چنین نظراتی دارند و معتقدند مسئولیت 
وضعیت امروز اقتصاد به عهده دولت و شــخص رئیس جمهور اســت و این در حالی است که برخی شیوه و 
استدلال کهنه شده نمی گذارند کار کنیم را در پیش گرفته و در جواب همه سؤالات به آن استناد می کنند.

کپی کاری عجیب روزنامه اصلاح طلب از کیهان!
روزنامه اصلاح طلب بهار روز گذشــته در اقدامی عجیب در صفحه اول خود یادداشــتی به نام یک فرد 
منتشر کرد که نیمی از آن عینا و بدون کمترین تغییری از صحبت های نمایندگان استان خراسان رضوی 
در گفت و گوی اختصاصی با روزنامه کیهان کپی شده بود نیم دیگر هم کپی شده از روی گزارش های چند 

سایت خبری پیرامون موضوع یادداشت بود.
نویســنده گفت و گوی نمایندگان مجلس با روزنامه کیهان و گزارش چند سایت خبری را با هم تلفیق 

کرده و به عنوان یادداشت آن هم به نام و عکس خود در صفحه اول این روزنامه منتشر کرده است.
در این یادداشت که تحت عنوان »وحدت دو ملت ایران و عراق ناگسستنی است« با  اشاره به شایعات 
اخیر مطرح شده درباره زائران عراقی در مشهد آمده است: »در سال های اخیر از طرفی میلیون ها نفر ایرانی 
برای ســفر به عتبات عالیات به عراق می روند و از ســوی دیگر میلیون ها شیعه عراقی برای زیارت حضرت 
رضا)ع( و حضرت معصومه)س( و ســایر اماکن زیارتی به ایران می آیند و این رفت و آمدهای میلیونی که 
اتفاقا اکثریت آن سفرهای زیارتی است یک نگرانی جدی را برای نظام استکبار ایجاد کرده که آن ایجاد یک 
وحدت نظری و عملی در بین ملت های منطقه است... این حجم گسترده تبادل زائر آثار فرهنگی متعددی 
بر جوامعی مانند عراق گذاشــته اســت و این باعث شده که نزدیکی بین دو ملت زیاد شود. یکی از اهداف 
چنین شایعه ســازی هایی ایجاد تحریک افکار عمومی و اجتماعی برای مقابله با این حجم گســترده تبادل 
فرهنگی –زیارتی بین دو ملت ایران و عراق و به تبع آن خنثی سازی حرکت عظیم پیاده روی اربعین است«.

این در حالی اســت که مطالب فوق عینا کپی شــده از صحبت های محمد دهقان و احسان قاضی زاده 
هاشمی در گفت و گو اختصاصی با روزنامه کیهان است که یازدهم شهریورماه در گزارشی با عنوان » ردپای 
شایعات اخیر علیه زائران عراقی و ایرانی به انگلیس می رسد« در صفحه 10 این روزنامه منتشر شده است. 
جدا از اقدام غیراخلاقی و ناشایســت نویسنده که یادداشــتی را با سرقت از مصاحبه ها و گزارش های 
مختلف تهیه و با نام و عکس خود ارائه کرده است، این موضوع به خوبی نشان می دهد که سازوکار انتشار 
مطالب و رویکردها در روزنامه های مدعی اصلاح طلبی تا چه میزان حرفه ای! است که مسئولان این روزنامه 
حتی زحمت خواندن محتوای مطالب را به خود نمی دهند و صرفا با هدف پر کردن صفحات روزنامه خود 

هر مطلبی که به دستشان می رسد را منتشر می کنند.

سرویس سیاسی-
با مفاسد  دیروز طرح تشــدید مبارزه 
اقتصادی که طرحی جامع و کامل اســت و 
با تلاش گروهی از نمایندگان تهیه شــده 
در دســتور کار صحن علنی قرار گرفت اما 
کواکبیان از نمایندگان لیست امید اخطاری را 
بیان کرد و پزشکیان ریاست جلسه که عضو 
دیگری از لیست امید است برای خروج طرح 
از دستور کار آن را به رای گذاشت، دهقان و 
گروهی از نمایندگان دیگر اقدام این افراد را 

خلاف آئین نامه می دانند.
در جلسه علنی دیروز مجلس شورای اسلامی 
طرح تشدید مبارزه با مفاسد اقتصادی که به ایجاد 
سازمان مبارزه با مفاسد اقتصادی پرداخته است، در 
دستور کار قرار گرفت اما در میانه اظهارات مخالفان 
و موافقــان و با اخطار مصطفی کواکبیان نماینده 
اصلاح طلب مردم تهران، به بهانه داشتن بار مالی، 

از دستور کار مجلس خارج شد.
الهیار ملکشــاهی رئیس کمیسیون حقوقی 
و قضایی مجلس در موافقــت با این طرح اظهار 
داشــت: آنچه امــروز برای مــردم دغدغه ایجاد 
کرده، مشــکلات اقتصادی اســت کــه دلایلی 
مانند بی تدبیــری مدیریتی، ایجاد جنگ روانی و 
بی توجهی به سیاست های کلان اقتصادی از جمله 
سیاست های اقتصاد مقاومتی دارد اما یکی از دلایل 

مهم آن نیز فساد اقتصادی 
است که هم ذاتاً تأثیر منفی 
بر روی اقتصاد می گذارد و 
هم باعث بی اعتمادی مردم 

می شود.
کمیســیون  رئیــس 
حقوقــی و قضایی مجلس 
شــورای اســلامی با بیان 
اینکه اختیارات دستگاه های 
نظارتی ناقص است و بعضاً 
بــا موانعی بــرای برخورد 
با فســاد مواجه می شوند، 
گفــت: در کشــور ما یک 
سازمان مســتقل مرکزی 

بــرای نظارت و برخورد با مفاســد وجود ندارد و 
مجلس هــم نمی داند از کدام مرجع نظارتی باید 

سؤال کند.
وی تصریح کرد: شاه بیت این طرح آن است که 
یک سازمان مستقل و با اختیارات کافی تشکیل 
شــود و متمرکز بر جرایم اقتصادی کار کند؛ این 
سازمان درگیر جرایم خرد هم نمی شود و چنانچه 
مبلغ جــرم بیش از 5 میلیارد تومان باشــد، در 

صلاحیت این سازمان خواهد بود.
نمایندگان اصلاح طلب علیه مبارزه با فساد

در جریان بررسی این طرح محمدرضا نجفی 
نماینده مردم تهران و فرج الله ربیعی نماینده مردم 
شیراز از فراکسیون امید مجلس به عنوان مخالف 
این طرح صحبت کردند و در اظهاراتشان مسائلی 
همچون موازی کاری و افزایش هزینه های دولت 
را از دلایــل مخالفت خود اعــلام کردند؛ محمد 
کاظمــی نایب رئیس کمیســیون قضایی نیز به 
عنوان موافق طرح، طرح تشدید مبارزه با مفاسد 
اقتصادی را حاصل کار کارشناسی طولانی مدت 
میان کمیســیون حقوقی و قضایی مجلس، مرکز 
پژوهش های مجلس و معاونت حقوقی قوه قضائیه 
خواند وگفت: در این طرح به مسئله تبادل اطلاعات 

و شفافیت به طور ویژه پرداخته شده است.
در حالی که مذاکرات مربوط به طرح تشدید 
مبارزه با مفاســد اقتصادی ادامه داشت، مصطفی 
کواکبیان نماینده اصلاح طلب تهران که به عنوان 
مخالف ثبت نــام کرده بود، به بهانه داشــتن بار 

مالی نســبت به این طرح اخطار داد و مســعود 
پزشکیان نایب رئیس اول مجلس نیز بدون آنکه 
جواب روشــنی نسبت به این اخطار بدهد، اخطار 
کواکبیان را به رأی گذاشت که نمایندگان با 106 
رأی موافــق، ۷۷ رأی مخالف و بدون رأی ممتنع 
از مجموع 196 نماینده حاضر در صحن، اخطار را 
وارد دانستند و به این ترتیب طرح تشدید مبارزه 
با مفاسد اقتصادی از دستور کار مجلس خارج شد.

در برابر مردم علیه فساد؛ 
در مجلس علیه مبارزه با فساد

پس از جلسه مجلس سراغ »محمد دهقان« 
نماینده طرقبه و چناران رفتیم. چهره ای درهم و 
ناراحت داشت. او 6سال است که برای طرح های 
مبارزه با فســاد تلاش می کند. طرح امروز که با 
تلاش بســیار او و برخی دیگر از نمایندگان آماده 
شــده بود در اقدامی عجیب از سمت نمایندگان 

طیف اصلاح طلب وتو شد!
جالب آنکه این طیــف در برابر مردم و یا در 
روزنامه های خود شعارهای زیبایی علیه فساد سر 
می دهند اما وقتی در مجلس طرح مبارزه با فساد 
مطرح می شود با جریان سازی و حاشیه سازی علیه 
آن به مخالفت می پردازند و فضایی ایجاد می کنند 

تا دیگر نمایندگان نیز به این طرح رای ندهند.
محمــد دهقان، عضو کمیســیون حقوقی و 
قضایی مجلــس دیروز پس از جلســه علنی در 
گفت وگو با خبرنگار کیهان 
گفــت: »طرح مبــارزه با 
جرایم اقتصادی در دستور 
کار بود. چهار طرح با هم 
ادغام شده بود. اول طرح 
ســازمان مبارزه با مفاسد 
اقتصادی؛ دوم طرح اعاده 
مسئولین  نامشروع  اموال 
قانون  اصلاح  کشور، سوم 
نحوه اجرای اصل 49 قانون 
اساسی و تشدید مبارزه با 
فساد اقتصادی در خود قوه 
قضائیه و سازمان تعزیرات 
حکومتی و در کنار اینها ما 
آئین دادرسی ویژه مبارزه با فساد را در این طرح 
گنجانده بودیم. همچنین موضوع مبارزه با رانت 
خواری را در این طرح تعریف کرده و جرم انگاری 
کرده بودیم. مسئولینی که مقصر هستند و تقصیر 
آنها موجب می شــود که اموال نامشروعی توسط 
دیگران تحصیل شود یا اینکه جرم اقتصادی توسط 
دیگــران ارتکاب پیدا کند برای اینها جرم انگاری 

کرده بودیم.«
طرحی کامل برای مبارزه با فساد

دهقان در ادامه افزود: »در این طرح حمایت 
هایــی را پیش بینی کرده بودیم برای کســانی 
که فساد را افشــا می کنند و شهودی که علیه 
مفسدان اقتصادی شهادت می دهند و همچنین 
قضات و ضابطینی که علیه فساد مبارزه می کنند. 
همچنین در این قانون تمام مســئولین کشور را 
موظف کرده بودیم که اگر با فساد مواجه شدند 
آن را اعلام کنند و اگر نکردند برای آنها مجازاتی 
را پیــش بینی کرده بودیم و یک فهرســتی از 
اقداماتی که اکنون برای مبارزه با فســاد هست 

انجام داده بودیم.«
این عضو فراکسیون نمایندگان ولایی گفت: 
»یک کار حرفه ای توسط برخی از جریانات طی 
این چند روزه انجام شــد و یــک کار امنیتی – 
اطلاعاتــی کردند و نمایندگان را از قبل به نوعی 
در این خصوص به بیراهه کشاندند که ما سازمان 
مبارزه با فســاد نباید داشــته باشیم. دروغ هایی 
را آمدنــد و پخش کردند که بله اطلاعات ســپاه 

می خواهد این کار را انجام دهد. در حالی که اصلا 
در این طرح موضوع اطلاعات ســپاه اصلا وجود 
ندارد. در طرح اولیه البته بود که یک هیئتی باشد 
که یکی از اعضای آن اطلاعات سپاه باشد ولی ما 
اطلاعات ســپاه را نیز حذف کردیم. آمدند ابهام 
درست کردند. آمدند یکسری دروغ ها پخش کردند 
و کارهای روانی کردند روی نمایندگان و فضا را به 

نحوی تحت تاثیر قرار دادند.«
خلاف آئین نامه عمل کردند

دهقان در تشریح جلسه اظهار داشت: »در این 
میان آقای کواکبیان، نماینده اصلاح طلب لیست 
امید آمد و در تذکری اعلام کرد که این طرح بار 
مالی دارد! حال آنکه اگر بار مالی هم داشته باشد 
در ماده آخر طرح کاملا روشن کردیم که در سال 
اول اجــرای طرح بودجه ای اگر لازم شــد از کجا 
تامین شــود. ضمن اینکه به لحاظ آئین نامه یک 
طرح که 51ماده دارد ممکن اســت یک یا دو یا 
پنج ماده آن بار مالی داشته باشد. در این صورت 
همه این طرح را که کنار نمی گذارند. همیشه در 
طول این 15سالی که ما در مجلس بودیم وقتی که 
یک طرحی بار مالی دارد در کلیات طرح تصویب 
می شود و در جزییات می آیند و بحث می کنند و 

سپس به رای می گذارند.«
وی افزود: »اگر تازه نمایندگان رای دادند که 
بار مالی دارد در آن صورت سه راه حل پیش بینی 

شده در ماده 196آئین نامه 
که یکی آن است اشکال را 
در همان ماده رفع کنند. 
یکی اینکــه آن ماده را از 
طرح حفظ کنند و یا اینکه 
ارجاع بدهند به کمیسیون. 
هیچ جای آئین نامه نیامده 
که کل طرح را از دســتور 
خارج کنند. از دستور خارج 
کردن طرح در هیچ کجای 
آئین نامــه نیامده به این 
شــکل که یک کسی یک 
اخطار بدهد آن هم طبق 
موضوعی که واقعی نیست 

و بعد بیایند و کل طرح را از دستور خارج کنند.«
نماینده طرقبه و چناران گفت: »خلاصه آنکه 
آقای کواکبیان )نماینده اصلاح طلب لیست امید( 
آمد تذکری را خلاف واقع گفت. در ادامه هم این 
خلاف آئین نامه بود که آقای پزشکیان )نماینده 
اصلاح طلب، لیست امید( که ریاست جلسه را به 
عهده داشت طرح مبارزه با مفاسد اقتصادی را برای 

خروج از دستور کار به رای گذاشت.«
او افــزود: »آقای کواکبیان آمد و گفت دولت 
می گوید که این بار مالی دارد! خب معلوم اســت 
که دولت مخالف با این طرح است. آقای پزشکیان 
هم استناد می کند به اینکه دولت می گوید بار مالی 
دارد! گفتم اولا بار مالی ندارد. دوم اینکه اگر احیانا 
داشته باشد ما پیش بینی کردیم و سوم اینکه اگر 
حتی بار مالی داشت و پیش بینی نکرده بودیم باز 
هم باید به کمیسیون ارجاع داده می شد. ما ندیده 
بودیم که یک طرح را برای یک بخش کوچکی از 
آن به طور کامل از دســتور خارج کنند که امروز 

اتفاق افتاد متاسفانه.«
دهقان در پایان تاکید کرد: »افکار عمومی در 
مورد آنچه امروز در مخالفت با طرح مبارزه با جرایم 

اقتصادی صورت گرفت قضاوت خواهند کرد.«
پیام بدی به جامعه دادید

حســینعلی حاجی دلیگانی عضو کمیسیون 
برنامه و بودجه مجلس در جلسه علنی دیروز و در 
تذکر شفاهی با اشاره به از دستور کار خارج شدن 
طرح »تشدید مبارزه با مفاسد اقتصادی« به بهانه 

داشتن بار مالی خطاب به علی مطهری که ریاست 
جلســه علنی را بر عهده داشت، اظهار داشت: »از 
دستور کار خارج شدن این طرح پیام خیلی بدی 

برای جامعه دارد.«
عضو فراکسیون نمایندگان ولایی افزود: »آقای 
پزشــکیان که ریاست جلســه را بر عهده داشت 
نبایــد در رابطه با کلیات طرح، اخطار بار مالی را 
می پذیرفت در حالی که در خود طرح ســازو کار 
تامین مالی طرح پیشنهاد شده است. ایشان باید 
اجازه می داد تا بعدا در جزئیات مســاله، بار مالی 
بررسی شود. الان مردم می گویند مجلس با تشدید 
مبارزه با مفاسد اقتصادی و همچنین اعاده اموال 
نامشروع مخالفت کرده است، این برای مجلس و 

خود آقای پزشکیان خوب نیست.«
نماینده شاهین شــهر، میمه و برخوار تاکید 
کرد: »لطفا دستور بدهید در هیات رئیسه مجددا 
بررسی شــود و در دستور کار مجلس قرار گیرد. 
شما به آیین نامه سوگند یاد کرده اید و باید مطابق 

آیین نامه عمل کنید.«
صددرصد خلاف عرف معمول مجلس 

»اللهیار ملکشاهی« رئیس کمیسیون حقوقی و 
قضایی مجلس در گفتگو با خبرگزاری مهر، با اشاره 
به از دستور کار خارج شدن طرح »تشدید مبارزه با 
مفاسد اقتصادی« در جلسه علنی دیروز مجلس و با 
انتقاد از این اقدام هیات رئیسه و رئیس جلسه اظهار 
داشت: »این طرح مهمترین 
طرح مجلس دهم بود که 
مطرح شــد. در این مساله 
قانونگــذاری  صددرصــد 
ضــروری بــود و در طرح 
مجلــس نیــز موضوعاتی 
و سوءاستفاده  رانت  مانند 
از موقعیت شغلی که مردم 
از آن ناراحت هستند، برای 
اولین بــار به طور دقیق و 
شفاف تعریف شده است.«

کمیســیون  رئیــس 
حقوقــی و قضایی مجلس 
گفــت: »در حــال حاضر 
اگرخیلی از این مســائل از جمله سوءاستفاده از 
رانت اطلاعاتــی را پیش قاضی ببرید، نمی تواند 
حکمــی برای آن صادر کند. چــون جرم انگاری 
نشده است اما در طرح کمیسیون قضایی به طور 

دقیق تعریف و جرم انگاری شده است.«
ملکشاهی با اشــاره به دیگر ابتکاراتی که در 
طرح تشــدید مبارزه با مفاسد اقتصادی صورت 
گرفتــه گفت: »در این طــرح به طور اختصاصی 
سازمان مبارزه با مفاسد اقتصادی مسئول رسیدگی 
تخصصی به جرائم اقتصــادی بیش از 5 میلیارد 
تومان شده است، چرا که در حال حاضر روزانه ده 
ها و صدها موضوع به طور همزمان وارد دادگستری 
می شود و عملا فرصتی برای رسیدگی به تخلفات 

مالی و اقتصادی باقی نمی ماند.«
رئیس کمیســیون حقوقی و قضایی مجلس 
همچنین افزود: »مســاله شفافیت در رسیدگی 
بــه تخلفات اقتصــادی و مالــی از دیگر ویژگی 
های طرح مجلس اســت که بر اساس آن انتشار 
روند دادرســی و اسامی متهمان توسط رسانه ها 

امکان پذیر می شد.«
ملکشاهی با انتقاد از اقدام مسعود پزشکیان 
نایب رئیس اول مجلس در هنگام بررسی این طرح 
اظهار داشت: »متاسفانه هیات رئیسه و نایب رئیس 
مجلس امروز صددرصد خلاف عرف معمول مجلس 
عمل کردند؛ چراکه هیچگاه رئیس جلسه در زمان 
رسیدگی به کلیات یک طرح اخطار اصل ۷5 قانون 

اساسی )بار مالی( را نمی پذیرد.«

 با تلاش فراکسیون امید!

نمایندگان با تشدید مجازات مفسدان مخالفت كردند
 و به تعطیلات رفتند!

استاد برجسته درس خارج حوزه با انتقاد 
از کم توجهی مسئولان و دولتمردان نسبت به 
حل مشــکلات اقتصادی که شرایط سختی را 
برای اقشار کم درآمد ایجاد کرده است، گفت: 
در این شرایط واقعا اقشار آسیب پذیر جامعه از 
جمله کارگران و کارمندان شرایط بسیار سختی 
دارند؛ تاکید می کنیم مســئولان این موضوع 
را جدی بگیرند؛ شــوخی نیست، یک مسئله 

سرنوشت ساز است.
این مرجع تقلید در جلسه درس خارج فقه خود 
که با حضور طلاب و فضلای حوزه در مســجد اعظم 
قم برگزار شــد، با انتقاد از گرانی های افسارگسیخته 
در جامعه، خواســتار اتخــاذ تدابیر عاجل برای حل 

مشکلات مردم شد.

وی با بیــان این که بحث روز مردم و جامعه ما 
امروز گرانی اســت نه مسائل دیگر، گفت: مسئولان 
محترم بدانند این روزها در هر جلسه ای که می نشینیم 
سخن از گرانی است؛ آن هم گرانی افسارگسیخته و 

حتی بالای صددرصد.
به گزارش رســا، استاد برجســته درس خارج 
حوزه علمیه قم افزود: در این شــرایط واقعا اقشــار 
آســیب پذیر جامعه از جمله کارگــران و کارمندان 
شرایط بسیار سختی دارند؛ تاکید می کنیم مسئولان 
این موضوع را جدی بگیرند؛ شوخی نیست، یک مسئله 

سرنوشت ساز است.
آیت الله مکارم شــیرازی اظهار داشــت: هر روز 
می شــنویم فلان کالا و محصول گران تر شده است؛ 
توصیه و تاکید ما به مسئولان این است که شب و روز 

باید فکرشان این باشد که راه حلی برای این مشکلات 
پیدا کنند، دلخوش نکنند به این که اینها منتسب به 

فشارهای خارجی است.
این مرجع تقلید خواستار تدابیر سنجیده و دقیق 
مسئولان برای مبارزه با گرانی و حل مشکلات جامعه 
شد و تأکید کرد: اگر ما اینها را جدی نگیریم خدایی 

ناکرده پیامدهای نامطلوبی خواهد داشت.
وی گفت: هرچنــد مردم به دلیل ایمانی که به 
اســلام و نظام دارند، مشکلات را تحمل و در مقابل 
آن مقاومــت می کنند، اما بالاخره باید فکری کرد و 
راه چاره ای در پیش گرفت؛ امیدواریم مسئولان این 
موضــوع را جدی بگیرند، تــا به حال هرچه دور هم 
نشسته اند نه از دولت، نه از مجلس و نه از قوه قضائیه 

خبری نشد.

اســتاد برجســته درس خارج حوزه علمیه قم 
توصیه هایی خطاب به کســبه و تجار بیان و تصریح 
کرد: در این گرانی گروهی از تجار و کسبه هم سهیم 
هستند؛ برخی از اینها تا می شنوند دلار گران شده، 
اجناس خود را پنهان و احتکار می کنند و اجناس را 
به قیمت های بالا به مردم می فروشند، مسائلی که هیچ 
ارتباطی به ارز ندارد اما متاسفانه مشاهده می کنیم که 

برخی در گران فروشی مسابقه می دهند.
آیت الله مکارم شــیرازی با بیان روایتی از پیامبر 
گرامی اســلام، محتکران را در حکم ملعون دانست 
و خاطرنشــان کرد: در روایــت داریم که محتکران 
به بیماری صعب العلاج و افلاس)تهیدســتی( دچار 
می شــوند و باید پول های بــادآورده را صرف درمان 

بیماری و مسائلی از این دست کنند.

رفتارهاي فردي انسان که از روي اختیار انجام مي شود، در گرو 
شناخت و انگیزه است. اگر شناخت، صحیح نباشد، انتخاب نیز دقیق 
نخواهد بود و عمل بدون شناخت مانند انداختن تیر در تاریکي است؛ 
همچنین، این انگیزه است که نیروي محرک فرد براي انجام عمل 

است و فرد را براي انجام عمل ترغیب مي کند.
اهمیت شناخت و انگیزه درکارهای گروهی

 اگر شــناخت ما درست باشــد و انگیزه مان نیز یک امر داراي 
مصلحت واقعي باشد، انتخاب ما صحیح و ارزشمند خواهد بود،نقصان 

در شناخت یا انگیزه، مانع رسیدن به نتیجه مطلوب مي شود.
همکاري در کارها، از جمله اموري است که تجربه، عقل و دین 
بر مطلوبیت آن اتفــاق نظر دارند، طبیعتا کار گروهي و هم افزایي 
ســبب انجام بهتر کارها و افزایش بهره وري مي شود و هر چه این 
تعــاون از نظر کمي و کیفي بالاتر باشــد، بهره وري نیز به صورت 

تصاعدي بالاتر مي رود.
پیروزي انقلاب اسلامي یکي از بهترین نمونه هاي اثربخش بودن 
تعاون و همکاري بود. هیچ فردي به تنهایي نمي توانست انقلابي با این 
عظمت را به پیروزي برساند؛ لذا هیچ یک از گروه هاي متعددي که با 
انگیزه هاي مختلف با رژیم سابق مبارزه مي کردند، علي رغم داشتن 
برخي امکانات، به تنهایي نتوانستند کاري از پیش ببرند؛ اما حضرت 
امام)ره( با شناختن ظرفیت هاي موجود در جامعه، عناصر مشترک 
گروه هاي مختلف را شناسایي کرد و در مسیر مبارزه به کار گرفت.
رفتارهاي انســاني تابع شــناخت و انگیزه است،شناخت مانند 
چراغي اســت که راه را روشن مي کند، و انگیزه، نیروي محرکه اي 
است که انسان را به حرکت وا مي دارد؛ امام)ره( نشان داد که انگیزه 

و شناختِ مشترک بین افراد جامعه مي تواند معجزه بیافریند.
خداوند متعال بر ما منت نهاد و نعمتي به ما مسلمانان عنایت 
فرمود که در طول 1400 سال از ظهور اسلام تاکنون کم نظیر، بلکه 
بي نظیر بوده است. حضرت امام)ره( با سخنراني هایش شناخت مردم 
را افزایش داد و با ایجاد احساسي مشترک در آنها، جامعه را به حرکت 
درآورد و تحولي شگرف در این کشور، بلکه در تمام دنیا پدید آورد؛ 

تحولي که هیچ سیاستمداري تصور آن را نمي کرد.
انقلاب اسلامي در شرایطي به پیروزي رسید که تمامي دنیا در 
یک سو، و در سوي دیگر یک فرد روحاني ساده که هیچ سرمایه اي 

جز اخلاص خود نداشت، در مقابل هم ایستاده بودند.
قیام سیدالشهدا،عامل انگیزشی انقلاب اسلامی

 ویژگي امام راحل)ره( این بود که اولاً دین را خوب شناخته بود 
و برخلاف دیگر گروه هاي مبارز، تنها شــناختِ صحیح را شناخت 
دین مي دانست. امام همچنین مي دانست که براي حرکت صحیح 
اجتماعي، شناخت تنها کافي نیست، بلکه نیروي محرکه نیز لازم 
اســت و او نیروي محرکه و انگیزه لازم براي یک حرکت اجتماعي 
گسترده را با کمک قیام سیدالشهدا )ع(ایجاد کرد. حضرت امام)ره( 
به خوبي مي دانست تنها عاملي که مي تواند احساس مشترکي در 
افراد جامعه ایجاد کند و دل ها را به هم نزدیک کند، امام حسین)ع( 

است.
حضرت امام )ره( در حالي با اســتمداد از سیدالشــهدا )ع(این 
انقلاب را بر پا کرد که هیچ یک از کشــورهاي انقلابي دیگر که با 
نام اســلام به پا خاسته بودند، نتوانستند به نتیجه  مطلوبي برسند؛ 
بســیاري از انقلابیون این کشورها نهایتاً فقط اختیارات سیاسي را 
به دست گرفتند، اما حکومتشان مانند سایر کشورها، تبدیل به یک 

نظام سکولار شد که هرگز دغدغه اصلي  شان اسلام نبود.
اگر من و شما بخواهیم راه امام)ره( را دنبال کنیم، آیا راهي بهتر 
از راهي که حضرت امام)ره( انتخاب کرد، ســراغ داریم؟! بر همین 
اساس وظیفه ما نیز اولاً روشنگري و ثانیاً جهت دهي عامل محرکه 

و استفاده از ظرفیت هاي مشترک مردم است.
امام راحل)ره( فرمود: »این محرم و صفر است که اسلام را زنده 
نگه داشــته اســت «، علاوه  بر اینکه عزاداري محرم و صفر، از بعد 
احساسي و انگیزه، سبب تحریک افراد مي شود، این عزاداري ها معناي 
دیگري هم دارد و آن، این است که ما راه سیدالشهدا )ع( را تصدیق 
مي کنیم و ادامه آن را صحیح مي دانیم؛ به عبارت دیگر یعني ما نیز 
حاضریم در قافله امام حسین )ع(حاضر شویم و در رکاب ایشان به 

سوي قتلگاه برویم و در کنار آن حضرت جان بدهیم.
البته همه افراد جامعه در یک ســطح از دوستي و عشق نسبت 
به اهل بیت)ع( قرار ندارند؛ برخي اهل بیت)ع( را دوست دارند، اما 
همتشان به اندازه اي بلند نیست که جان خود را در راه ایشان بدهند؛ 
همچنانکه در زمان امام حسین)ع(کساني بودند که آن حضرت را 
دوست داشتند، اما با ایشان به کربلا نیامدند.  اما باید بدانیم عزاداري 
در مصیبت این عزیزان فقط  اشک ریختن و سینه زدن نیست؛ بلکه 

مقدمه اي است براي شباهت یافتن به ائمه)ع(.
اگر بخواهیم در مسیر صحیح قدم برداریم، باید معرفت صحیح 
و احساسات خداپسند داشته باشیم و اگر بخواهیم جامعه، اسلامي 
باشد، باید این معرفت و احساسات را در دیگران نیز پدید بیاوریم. 
لذا باید شناخت مشترکي در جامعه ایماني شکل بگیرد و هر چه این 
معرفت، عمیق تر و فراگیرتر باشد، به هدف الهي نزدیک تر مي شویم. 
از سوي دیگر باید بدانیم، دانستن، لازم است، اما کافي نیست؛ باید 

شور دیني هم داشته باشیم.
ســعي کنید این شناخت و احساس را در خودتان ایجاد کنید، 
هم آنها را در دیگران پدید آورید تا آنها هم بتوانند دوستان اسلام 
و دشــمنان آن را بشناسند و احساســات پاک صحیح نیز در آنها 
تقویت شود؛ البته نه به هر شیوه اي؛ بلکه از راه صحیح و با استفاده 

از مطالب مستند و درست.
به دنبال منافع شخصي نباشیم؛ همت خود را بالا ببریم و بدانیم 
که عشــق به اهل بیت)ع( کیمیاست. یک قطره  اشک خالصانه در 
راه این عشــق با صد سال عبادت برابري مي کند. بر همین اساس 
از اهل بیــت)ع( گدایي کنیم و صادقانه نوکري براي آنها را افتخار 
بزرگي براي خودمان بدانیم، افتخاري که باید با درخواست از خود 

ایشان، آن را به دست بیاوریم.
 سخنرانی آیت الله مصباح یزدي )دام ظله( 
در جمع اعضاي جامعه ایماني مشعر؛ قم؛ 97/4/13 

* زلال بصیرت روزهای پنج شنبه منتشر می شود.

قیام سیدالشهدا)ع(؛
 نیروی محرکه انقلاب اسلامی

* دیروز طرح تشــدید مبارزه با 
مفاسد اقتصادی که طرحی جامع 
و کامل است و با تلاش گروهی از 
نمایندگان تهیه شــده در دستور 

کار صحن علنی قرار گرفت.
* متاسفانه دو نماینده اصلاح طلب 
از لیســت امید علیه این طرح به 
ســخنرانی پرداختند و در ادامه 
لیســت  ازنمایندگان  دیگر  یکی 
امیــد اخطاری را مطــرح کرد و 
پس از آن ریاســت جلسه که با 
لیست  نمایندگان  از  پزشــکیان 
امید بود آن را به رای گذاشت و از 

دستور خارج کرد.

جرایم  با  مبــارزه  درطرح  دهقان:   *
اقتصادی طرح سازمان مبارزه با مفاسد 
نامشروع  اموال  اعاده  طرح  اقتصادی؛ 
مســئولین، اصلاح قانون نحوه اجرای 
اصل 49 قانون و تشدید مبارزه با فساد 
اقتصادی در خود قوه قضائیه و سازمان 
تعزیرات حکومتی و طــرح مبارزه با 

رانت خواری،گنجانده شده بود.
* یک کار حرفه ای توســط برخی از 
انجام  روزه  چنــد  این  طی  جریانات 
شد و نمایندگان را از قبل به نوعی در 
این خصوص به بیراهه کشاندند که ما 
ســازمان مبارزه با فساد نباید داشته 

باشیم.

انتقاد آیت الله مکارم شیرازی از گرانی های افسارگسیخته:

مسئولان دغدغه روز و شب شان حل مشکلات اقتصادی و معیشتی باشد

رئیس  هیئت مدیره دیده بان شــفافیت و 
نامه ای به وزیر بهداشت،  با ارســال  عدالت 
خواستار تجدید نظر در مصوبه اخیر تسهیل 

ورود دانشجویان ایرانی خارج از کشور شد.
به گزارش فارس، در نامه احمد توکلی خطاب به 
قاضی زاده هاشمی آمده است: »دیده بان شفافیت 
و عدالت ســامانه ای تحت عنوان سامانه هوشمند 
مطالبه گــری به راه انداخته اســت. افراد می توانند 
مطالبه خود را در این سامانه درج و برای آن امضاء 
جمع نمایند. در پایان هر هفته دیده بان مطالبه ای را 
که بیشترین امضا را داشته باشد طبق وعده ای که به 

کاربرانش داده شده طی نامه ای برای مسئول مربوط 
می فرستد تا از مردمی ترین مطالبه آگاه شود و به آن 
پاســخ دهند و اگر برای آن چاره ای اندیشیده اند یا 

دفاعی دارند به طور شفاف توضیح دهند.
در مطالبه ارســال شده به دیده بان شفافیت و 
عدالت، جمعی از دانشــجویان رشته های پزشکی، 
دندانپزشــکی و داروســازی به مصوبه اخیر وزارت 
متبوع مبنی بر تســهیل ورود دانشــجویان ایرانی 
رشــته های پزشــکی معترض بودند. بر اساس این 
تصمیم، دانشجویانی که در خارج از کشور مشغول 
به تحصیل هستند می توانند پس از گذراندن حداقل 

36 واحد در این دانشگاه ها در همان رشته در ایران به 
تحصیل خود ادامه دهند. این مصوبه ظلمی فاحش 
است به دانشجویان علوم پزشکی در داخل کشور و 
تبعیضی نارواست نسبت به داوطلبان شایسته تر از آن 
دانشجویان متمکن که جرمشان بی پولی است؛ زیرا 
افرادی که قدرت رقابت با داوطلبان هموطن خویش 
را در گذراندن مراحل سنجش و گزینش ندارند، صرفاً 
با داشتن ثروت لازم برای تحصیل در دانشگاه های 
سهل الورود خارج از کشور به امتیاز ادامه تحصیل در 
رشته های پر طرفدار و پررقابت دانشگاه های معتبر 
دولتی دست یابند. زشــتی و فضاحت این ترجیح 

آشــکار ثروت بر دانش و فضل، نــه در دین امضاء 
شده است و نه با قانون اساسی سازگاری دارد. لازم 
است یادآوری نمایم که تصویب کنندگان این امر، به 
حق تمام 600 هزار دانش آموز رشته تجربی کنکور 
امسال آسیب زده اند و باید در اینجا و بسیار سخت تر 

در آنجا پاسخگو باشند.
دیده بان شــفافیت و عدالت از جنابعالی انتظار 
تجدید نظر در این زمینه را دارد. این را هم به اطلاع 
می رسانم که این مطالبه را 6100 نفر از دانشجویان 
رشته های پزشکی، دندان پزشکی و داروسازی امضاء 

کرده اند.«

نامه رئیس هیئت مدیره دیده بان شفافیت و عدالت به وزیر بهداشت:

مانع تبعیض بین دانشجویان داخل و خارج از كشور شوید

سرویس سیاسی-
سفیر سابق ایران در ورشو گفت: اگر 
تغییرات اخیر در آمریکا اتفاق نمی افتاد، 
با ما حداقل  رابطه  لهســتان  الان حجم 
بالای سه میلیارد یورو در سال بود و یکی 

از شرکای اصلی ما محسوب می شد.
»رامین مهمان پرســت« سفیر سابق ایران 
در ورشو و سخنگوی اسبق وزارت امور خارجه 

گفت: اگر این تغییرات در آمریکا اتفاق نمی افتاد، 
حجم رابطه  لهستان الان با ما حداقل بالای سه 
میلیارد یورو در سال بود و یکی از شرکای اصلی 

ما محسوب می شد.
متاسفانه رویکرد خسارت آفرین »بزرگنمایی 
غرب و در راس آن آمریکا و کوچک انگاشــتن 
خود« به یک اپیدمــی در بین مقامات دولتی 

تبدیل شده است.

دولتمردان بــدون توجه به توانمندی ها و 
ظرفیت های عظیم داخلی، تمام امور را به اخم 

و لبخند مقامات آمریکایی گره زده اند. 
کار به جایی رسیده است که مقامات دولتی 
کم کاری ها و قصور و تقصیر خود را هم به گردن 
تغییــرات سیاســتمداران در آمریکا انداخته و 
کارنامه ضعیف خود را اینگونه توجیه می کنند.

آقای مهمان پرســت گفته است که »اگر 

تغییرات اخیــر در آمریکا اتفاق نمی افتاد، الان 
حجم رابطه  لهســتان با ما حداقل بالای ســه 
میلیارد یورو در سال بود«. این اظهارنظر توهین 
به شعور مردم اســت. قابل توجه آقای مهمان 
پرســت، بازی با اعداد، رزومه نمی شــود. شما 
موظفید که برای ارتقای روابط ایران و لهستان 
اقدام کنید. با بهانه جویی، کم کاری های خود 

را توجیه نکنید.

مهمان پرست:

 اگر تغییرات در آمریکا رخ نمی داد حجم رابطه ما با لهستان بالای سه میلیارد یورو بود!


